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PROTOKÓŁ Nr 33/21 

z obrad XXXIII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie  w kadencji 2018-2023 odbytej w 

dniu 26 marca 2021 r. w godzinach od 10:10 do 13:15 w sali konferencyjnej Urzędu 

Miejskiego w Rajgrodzie. 

W posiedzeniu wzięli udział: załącznik lista Radnych Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Ireneusz Gliniecki – Burmistrz 

2. Piotr Milewski – Sekretarz 

3. Joanna Andruk – Skarbnik 

Załącznik lista gości na posiedzeniu XXXIII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad.   

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXI Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

4. Przyjęcie protokołu z XXXII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie zwołanej w trybie 

nadzwyczajnym. 

5. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji. 

6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2021, 

b) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2021-30, 

c) zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego - Zakładu Gospodarki 

Komunalnej  

i Mieszkaniowej w Rajgrodzie z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych 

do budżetu Gminy Rajgród, 

d) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości od Skarbu Państwa na rzecz 

Gminy Rajgród, 

e) zarządzenia wyborów uzupełniających Sołtysa Sołectwa Pieńczykówek, 

f) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Rajgród w 2021 roku. 

7. Przedstawienie sprawozdań z: 

g) realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w 2020 roku, 
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h) Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2020-2022 oraz z realizacji 

zadań z zakresu wspierania rodziny za 2020 rok oraz przedstawienie potrzeb 

związanych z realizacją zadań, 

i) Sprawozdanie z realizacji „Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie” za 2020 rok. 

8. Wnioski i oświadczenia radnych. 

9. Sprawy różne. 

    10. Zamknięcie obrad. 

Ad. 1. Otwarcie obrad. 

Obrady otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie - Marek Bućko, powitał 

wszystkich uczestników obrad oraz gości. Stwierdził na podstawie listy obecności 

prawomocność obrad. Podczas obrad sesji na 15 radnych obecnych było 11 radnych. 

 

Ad. 2. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż wpłynął wniosek o zmianę porządku obrad 

polegającą na: dodaniu do punktu 6. Podjęcie uchwał w sprawach, podpunktu c) udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Grajewskiemu. 

 

Pozostałe punkty obrad pozostają bez zmian. 

Nowy porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad.   

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXI Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

4. Przyjęcie protokołu z XXXII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie zwołanej w trybie 

nadzwyczajnym. 

5. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji. 

6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2021, 

b) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2021-30, 

c) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Grajewskiemu, 

d) zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego - Zakładu Gospodarki Komunalnej  

i Mieszkaniowej w Rajgrodzie z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do 

budżetu Gminy Rajgród, 

e) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości od Skarbu Państwa na rzecz 

Gminy Rajgród, 
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f) zarządzenia wyborów uzupełniających Sołtysa Sołectwa Pieńczykówek, 

g) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Rajgród w 2021 roku. 

7. Przedstawienie sprawozdań z: 

a) realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

i Przeciwdziałania Narkomanii w 2020 roku, 

b) Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2020-2022 oraz z realizacji zadań z 

zakresu wspierania rodziny za 2020 rok oraz przedstawienie potrzeb związanych z 

realizacją zadań, 

c) Sprawozdanie z realizacji „Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie” za 2020 rok. 

8. Wnioski i oświadczenia radnych. 

9. Sprawy różne. 

10. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący poddał nowy porządek obrad pod głosowanie radnych. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła nowy 

porządek obrad XXXIII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

 

Ad.3. Przyjęcie protokołu z XXXI Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

 

Przewodniczący poinformował, iż protokół został dostarczony radnym na Dysk Google. Zapytał 

zebranych o zmiany bądź propozycje i uwagi do protokołu. Radni nie wnieśli żadnych uwag. 

Przewodniczący poddał protokół z XXXI Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie pod głosowanie 

radnych. W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

protokół z XXXI Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

 

Ad.4. Przyjęcie protokołu z XXXII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

 

Przewodniczący poinformował, iż protokół został dostarczony radnym na Dysk Google. Zapytał 

zebranych o zmiany bądź propozycje i uwagi do protokołu. Radni nie wnieśli żadnych uwag. 

Przewodniczący poddał protokół z XXXII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie pod głosowanie 

radnych. W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

protokół z XXXII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 
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Ad.5. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji. 

Burmistrz na wstępie poinformował o wydanych zarządzeniach od 26 lutego 2021 r. do 26 marca 

2021r. Dodał, iż zarządzenia są dostępne na stronie BIP Urzędu Miejskiego w Rajgrodzie. 

Burmistrz poinformował, iż informacja będzie dotyczyć okresu jego pracy od XXXI sesji, która 

miała miejsce 26 lutego 2021 r. 

2 marca – Burmistrz razem z Prezesem BIOM Mirosławem Bałakierem podpisał korygujący akt 

notarialny dotyczący przekazania gruntów celem rekultywacji starego wysypiska śmieci. 

5 marca – Burmistrz spotkał się z Bogdanem Dyjukiem – Radnym Sejmiku Województwa 

Podlaskiego. Spotkanie dotyczyło przystąpienia do partnerstwa „Augustowsko-Biebrzański Park 

Turystyczny”.   

6 marca – Stowarzyszenie grupy poszukiwawczo- ratowniczej „Scubamaniak” zorganizowało  

pokaz ratownictwa wodnego na plaży miejskiej w Rajgrodzie. Stowarzyszenie to pracuje nad 

materiałem na terenie Gminy Rajgród do programu TVP Historia, który będzie opowiadał o 

moście, który kiedyś łączył Jezioro Rajgrodzkie w miejscu, gdzie obecnie znajduje się Ośrodek 

Wypoczynkowy „Energetyk” z miejscem Zawady Tworki. Most został zbudowany w latach 

1914-1915. 

10 marca- O godzinie 10.00  odbyły się wybory Sołeckie w Rydzewie. Sołtysem została Radna 

Magdalena Gryczan. O godzinie 13.00 odbyła się Sesja Nadzwyczajna. 

11 marca – Dzień Sołtysa- spotkania w Bełdzie, Rydzewie i Woźnejwsi. 

12 marca – Spotkanie Zarządu Powiatowego OSP w Szczuczynie. 

17 marca- Burmistrz uczestniczył w Zgromadzeniu Delegatów i przedstawicieli Spółki Wodnej 

w Rajgrodzie oraz w spotkaniu z przedstawicielami PGE oddział w Białymstoku. 

22 marca – Spotkanie z Zarządem Gminnym OSP w Rajgrodzie. 

23 marca- Spotkanie z przedstawicielami BGK w sprawie budowy nowych bloków 

komunalnych oraz niekomunalnych. Burmistrz uczestniczył również w spotkaniu z szefem 

WOPR-u w Białymstoku. 

24 marca- Komisje wspólne. 

Inwestycje w Gminie Rajgród od sesji 10 marca 2021 r. 

1. Dnia 10 marca gmina podpisała umowę z wykonawcą ścieżki dydaktycznej wokół jeziora 

w Rajgrodzie, która wybudowana zostanie w ramach realizacji projektu pn. Ochrona krajobrazu         

oraz zasobów przyrodniczych przez zagospodarowanie nadbrzeża Jeziora Rajgrodzkiego w 

Rajgrodzie oraz terenów przyległych. Spośród czterech złożonych ofert gmina wybrała ofertę 

firmy: Roboty Ziemno-Transportowe Hubert Boguszewski za cenę 7 354 862,49 zł brutto, z 7-

letnim okresem gwarancji. Cena wybranego wykonawcy jest o ok. 1 mln 200 tys. niższa od 

szacunkowej wartości.  
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2. Dnia 17 marca w Urzędzie Marszałkowskim podpisano umowę o dofinansowanie grantowego 

projektu pn. Instalacje OZE w Gminie Rajgród. W wyniku realizacji projektu na budynkach 

mieszkańców naszej gminy zamontowane zostaną 63 instalacje fotowoltaiczne oraz 13 instalacji 

solarnych. Gmina przygotowuje się do ogłoszenia naboru wniosków dla mieszkańców o 

przyznanie grantu. 

3. W dniu dzisiejszym zamierza złożyć wniosek o przyznanie pomocy finansowej z budżetu 

Województwa Podlaskiego w ramach „Programu odnowy wsi województwa podlaskiego – 

Kreatywna wieś” na zadanie pn. „Utworzenie placu zabaw w miejscowości Ciszewo”. 

Przedsięwzięcie obejmuje montaż urządzeń zabawowych dla dzieci: drabinek, zjeżdżalni, 

huśtawek, karuzeli, bujaka oraz ławeczek w sąsiedztwie nowo wybudowanej przez mieszkańców 

altany na działce gminnej.  Łączny szacowany koszt przedsięwzięcia wynosi blisko 30 tys. 

złotych. Wysokość dofinansowania do 50 %. 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a)  zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2021, 

Głos zabrała Skarbnik – Joanna Andruk. 

Skarbnik poinformowała, że po stronie planu wydatków i dochodów wprowadza się 

następujące zmiany: 

1. Dokonuje się zmian w planie wydatków i dochodów OPS. Przenosi się w rozdziale 85219 

środki na odpis na ZFŚS, podatek od nieruchomości oraz opłaty za odpady. W rozdziale 85230 

zwiększa się środki udziału własnego gminy na realizację programu „Posiłek w szkole i w 

domu”. Całkowity koszt programu wynosi 360.000 zł z tego kwota dotacji celowej to 215.928 

zł (59,98%), natomiast udział środków własnych 144.072 zł (40,02%). W rozdziale 85295 

przenosi się środki na zakup art. spożywczych dla osób wymagających pomocy związanej z 

zagrożeniem epidemiologicznym. Kwota zmian pomiędzy rozdziałami i paragrafami 1.510 zł. 

Ponadto zwiększa się dochody w poszczególnych rozdziałach w związku z przewidywanymi 

wpływami z tytułu zwrotów od dłużników alimentacyjnych wypłaconych świadczeń z 

funduszu alimentacyjnego, kwota 5.000 zł oraz odsetek i nienależnie pobranych świadczeń 

wychowawczych rodzina 500+, kwota 3.200 zł. O tę kwotę zwiększa się również wydatki w 

jednostce UM, w celu przekazania wpływów do PUW. 

2. Dokonuje się zmian po stronie wydatków w rozdziałach 80104 i 80150, 80113 planu 

finansowego ZSP w Rajgrodzie na ogólną kwotę 3.290 zł w związku z koniecznością zbadania 

wody-zalecenie sanepidu, w związku z kontynuacją usługi terapii sensorycznej dla ucznia oraz 

awarią busa szkolnego. 



6 

 

3. Dokonuje się zmiany w planie wydatków UM w rozdziale 75095 polegającą na przesunięciu 

kwoty 1.000 zł z paragrafu różnych opłat i składek na paragraf zakup materiałów i wyposażenia. 

Zabezpiecza się w rozdziale promocji kwotę 5.000 zł, w celu promocji wydarzeń historycznych 

w okresie I i II Wojny Światowej na obszarze Jeziora Rajgrodzkiego.  

4. Dokonuje się zmniejszenia po stronie dochodów w rozdziale 75616 par. 0430 w związku z 

niepobieraniem od dnia 01.01.2021 r. do 31.12 2021 r. opłaty targowej - kwota 300 zł oraz 

zwiększa się po stronie dochodów o kwotę 320 zł w rozdziale 75618 par. 2680 zgodnie z art. 

31 z ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem Covid19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi 

sytuacji kryzysowych. (Dz.U. z 2020 r. poz. 1842 z późn. zm.), w związku z otrzymaną 

rekompensatą za niepobraną opłatę targową. 

5. Dokonuje się zwiększenia kwoty subwencji oświatowej na 2021rok w związku z pismem 

Ministra Finansów ws. rocznych kwot poszczególnych części subwencji ogólnej oraz o 

wysokości rocznych wpłat gmin do budżetu państwa. Zwiększa się o kwotę 5.645zł. 

6. Wprowadza się do budżetu Gminy Rajgród na 2021 rok dotację dla Powiatu Grajewskiego 

na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 1787B polegająca 

na wykonaniu chodnika na odcinku od dr. kraj. nr 61 do m. Czarna Wieś” w wysokości 90 

000,00 zł. Powstały chodnik będzie łączył ścieżkę rowerowo-pieszą przy drodze krajowej nr 

61 w Tamie i planowany do przebudowy chodnik przy drodze gminnej nr 129556B w Czarnej 

Wsi. Powiat Grajewski oszacował koszt inwestycji na 180.000,00 zł koszt, z czego 50% 

współfinansuje Gmina Rajgród. Rozdział 60014. 

7. Zwiększa się plan wydatków w rozdziale 60095 par.4270 z przeznaczeniem na naprawę 

wiaty przystankowej znajdującej się przy DK61 w obrębie zjazdu do m. Kosiły. Kwota 1600 

zł. 

8. Po stronie wydatków wprowadza się środki, które zostały nie wykorzystane w 2020r. i 

dotyczą wpływów z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz 

wydatki na realizację zadań określonych w gminnym programie profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na 2020 r. - 238.699,78 zł 

9. Po stronie wydatków wprowadza się środki dotyczące wpływów z opłat za gospodarowanie 

odpadami i koszt funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami w 2020 r. - 115.628,27 

zł. 

10. Po stronie wydatków wprowadza się środki, które zostały nie wykorzystane w 2020 r. i 

dotyczą wydatków w ramach projektu realizowanego z RPO, pn. „Tajemnice świata nauki -

kompetencje kluczowe w klasach 1-3 w SP w Rydzewie”. Rozdział 80195 - 7.365,24 zł. 
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11. Dokonuje się zwiększenia po stronie dochodów w związku z pismem Wojewody 

Podlaskiego zwiększającym dotację celową z budżetu państwa na realizację zadań w zakresie 

wychowania przedszkolnego w roku 2021. Zwiększenie dot. rozdziałów 80103, 80104, 80149 

na ogólną kwotę 6.707,00 zł. 

12. Wprowadza się po stronie przychodów wolne środki w kwocie 444.556,55 zł z 

przeznaczeniem na spłatę kredytów. 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Radny Wierzbicki zapytał po której stronie będzie znajdować się chodnik w Czarnej Wsi. 

Burmistrz odpowiedział, że chodnik będzie znajdować się po prawe stronie. Dodał, że chodnik 

będzie połączony ze ścieżką rowerową w Tamie. Poinformował, że są plany powstania dwóch 

przejść dla pieszych w miejscowości Czarna Wieś. 

Radny Wierzbicki zapytał do czego zobowiązuje się Stowarzyszenie „Scubamaniak” po 

otrzymaniu pieniędzy od Gminy Rajgród. 

Skarbnik odpowiedziała, że zobowiązaniem Stowarzyszenia będzie szeroko pojęta promocja 

gminy, głównie poprzez reportaże oraz wszelkie działania w mediach społecznościowych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XXXIII/202/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 26 marca 2021 roku w sprawie zmian 

w budżecie gminy Rajgród na rok 2021. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XXXIII/202/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 26 marca 2021 roku  w 

sprawie zmian w budżecie gminy Rajgród na rok 2021. 

b) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2021-30, 

Głos zabrała Skarbnik- Joanna Andruk. Poinformowała, iż zmiany ujęte w projekcie uchwały 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  są zgodne ze zmianami ujętymi w pro-

jekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Rajgród na rok 2021. 

Wynik operacyjny stanowiący różnicę pomiędzy dochodami bieżącym, a wydatkami bieżącymi 

w 2021 roku jest dodatni, co oznacza, że została zachowana relacja z art. 242 ustawy o finan-

sach publicznych. 

Dodała, że istotną zmianą jest zmiana załącznika przedsięwzięć, w którym do tej pory była 

ujęta opłata z tytułu użytkowania na cele nierolnicze gruntów wyłączonych z produkcji rolnej, 

jest to oplata naliczana rocznie- z załącznika przedsięwzięć opłata ta zostaje usunięta. 

 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Radny Wierzbicki zapytał, ile rocznie gmina może wydać pieniędzy na inwestycje. 
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Skarbnik odpowiedziała, że wszystko zależy od tego jak kształtuje się budżet gminy na dany 

rok i ciężko jest podać konkretną kwotę. 

Burmistrz dodał, że budżet każdego roku jest inny, kwota, którą wydajemy na inwestycje zależy 

również od dofinansowań, które gmina dostaje. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XXXIII/203/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 26 marca 2021 roku w sprawie zmian 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2021-30. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XXXIII/203/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 26 marca 2021 roku  w spra-

wie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2021-30. 

 

c) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Grajewskiemu, 

Głos zabrał Sekretarz- Piotr Milewski. Poinformował, że celem tej pomocy będzie realizacja 

zadania inwestycyjnego pod nazwą „Przebudowa drogi powiatowej nr 1787B polegająca na 

wykonaniu chodnika na odcinku od dr. Kraj. Nr 61 do m. Czarna Wieś”. 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Pytań i uwag nie stwierdzono.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XXXIII/204/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 26 marca 2021 roku w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Grajewskiemu. 

Jacek Piorunek- Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego zapytał czy Powiat Grajewski ma 

w planach remont drogi Tama- Zawady Tworki. 

Burmistrz odpowiedział, że wszystkie drogi powiatowe, oprócz tych które powstały w 2014 

roku, wszystkie wymagają remontu, również ta droga. Dodał, iż priorytety gminy, które zostały 

przyjęte na komisjach nie wskazują tej drogi do remontu dróg powiatowych. Dodał, iż po 

remoncie wskazanych dróg powiatowych, zapewne gmina zawnioskuje o przebudowę ww. 

drogi. Dodał, iż jest to droga ważna łącząca dwie gminy, dwa powiaty, ale również dwa 

województwa.  

Jacek Piorunek dodał, że powinna być to wspólna inicjatywa Powiatu Grajewskiego, Ełckiego 

oraz Gminy Rajgród i Gminy Prostki. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XXXIII/204/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 26 marca 2021 roku  w spra-

wie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Grajewskiemu. 
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d) zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego - Zakładu Gospodarki Komunalnej  

i Mieszkaniowej w Rajgrodzie z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu 

Gminy Rajgród, 

Głos zabrał Marek Kostrzewski- Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 

w Rajgrodzie. Poinformował, że jest to nadwyżka środków obrotowych w wysokości 67.421,58 

zł, wynikająca z zadań wykonywanych przez Zakład. Dyrektor zawnioskował o zatrzymanie 

tych środków na poczet inwestycyjny, głównie na modernizację posiadanego sprzętu. Przypo-

mniał o dobrze rozgospodarowanej nadwyżce z poprzedniego roku. Zwrócił się z prośbą o po-

zostawienie tej nadwyżki przy planie inwestycji zakupu samochodu ascenizacyjnego z 6- me-

trową beczką. 

Burmistrz poinformował, że razem z Dyrektorem ZGKiM – Markiem Kostrzewskim złożyli 

wniosek elektroniczny do Urzędu Marszałkowskiego o dofinansowanie tej inwestycji oraz 

przebudowę drogi do ZGKiM. 

Jacek Piorunek – Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego dodał, iż wierzy, że Marszałek 

Województwa Podlaskiego, doceni Rajgród, i wniosek Gminy Rajgród znajdzie się na liście 

funduszu inwestycji lokalnych.  

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący nie stwierdził pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XXXIII/205/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 26 marca 2021 roku w sprawie 

zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego - Zakładu Gospodarki Komunalnej  

i Mieszkaniowej w Rajgrodzie z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu 

Gminy Rajgród. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XXXIII/205/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 26 marca 2021 roku  w spra-

wie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego - Zakładu Gospodarki Komunalnej  

i Mieszkaniowej w Rajgrodzie z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu 

Gminy Rajgród. 
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e) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości od Skarbu Państwa na rzecz Gminy 

Rajgród, 

Głos zabrał Sekretarz- Piotr Milewski. Poinformował, że uchwała dotyczy dwóch działek na-

leżących do Skarbu Państwa w miejscowości Czarna Wieś. Wytłumaczył, że celem nabycia 

tych działek jest plan budowy chodnika oraz drogi. 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący nie stwierdził pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XXXIII/206/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 26 marca 2021 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości od Skarbu Państwa na rzecz Gminy 

Rajgród. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XXXIII/206/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 26 marca 2021 roku  w spra-

wie  wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości od Skarbu Państwa na rzecz 

Gminy Rajgród. 

f) zarządzenia wyborów uzupełniających Sołtysa Sołectwa Pieńczykówek, 

Głos zabrał Sekretarz – Piotr Milewski. Poinformował, że w związku ze śmiercią Pani Anny 

Graczewskiej jest potrzeba zarządzenia wyborów uzupełniających Sołtysa Sołectwa 

Pieńczykówek. 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący nie stwierdził pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XXXIII/207/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 26 marca 2021 roku w sprawie 

zarządzenia wyborów uzupełniających Sołtysa Sołectwa Pieńczykówek. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 
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W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XXXIII/207/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 26 marca 2021 roku  w spra-

wie zarządzenia wyborów uzupełniających Sołtysa Sołectwa Pieńczykówek. 

g) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Rajgród w 2021 roku. 

Głos zabrał Sekretarz – Piotr Milewski. Poinformował, że projekt uchwały jest kontynuacją 

działań gminy w latach poprzednich. Dodał, że celem projektu jest  zapobieganie bezdomności 

na terenie gminy oraz opieka nad zwierzętami bezdomnymi. 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący nie stwierdził pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XXXIII/208/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 26 marca 2021 roku w sprawie 

przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Rajgród w 2021 roku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XXXIII/208/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 26 marca 2021 roku  w spra-

wie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Rajgród w 2021 roku. 

Ad. 7. Przedstawienie sprawozdań z: 

a) realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 

Przeciwdziałania Narkomanii w 2020 roku, 

Głos zabrał Sekretarz – Piotr Milewski. Przedstawił sprawozdanie z realizacji Gminnego Pro-

gramu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkoma-

nii w 2020 roku. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu oraz jest dostępne w Biurze 

Rady. 
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b) Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2020-2022 oraz z realizacji zadań z zakresu 

wspierania rodziny za 2020 rok oraz przedstawienie potrzeb związanych z realizacją zadań, 

Głos zabrała Joanna Hader- Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Rajgrodzie. Przedsta-

wiła sprawozdanie z Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2020-2022 oraz z reali-

zacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2020 rok oraz przedstawienie potrzeb związanych 

z realizacją zadań. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu oraz jest dostępne w Biurze 

Rady. 

c) realizacji „Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie” za 2020 rok. 

Głos zabrała Joanna Hader- Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej  w Rajgrodzie. Przedsta-

wiła sprawozdanie z realizacji „Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie” za 2020 rok. Sprawozdanie stanowi załącznik do 

protokołu oraz jest dostępne w Biurze Rady. 

 

Ad. 8. Wnioski i oświadczenia radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Marek Bućko przedstawił wniosek mieszkańca wsi Woźna-

wieś zawierający prośbę wybudowania oświetlenia ulicznego przy jego nowo wybudowanej 

posesji  

Ad. 9. Sprawy różne. 

Radny Matysiewicz podziękował za podcięcie drzew w Parku Miejskim. 

Radny Wierzbicki zapytał ile jest w Rajgrodzie osób, które mieszkają w mieszkaniach socjal-

nych. 

Dyrektor ZGKiM – Marek Kostrzewski poinformował, że aby odpowiedzieć na to pytanie, mu-

siałby sprawdzić odpowiednie dokumenty. 

Radny Wierzbicki dodał, iż może takich osób jest mało i nie ma podstaw do tego, aby budować 

takie mieszkania. Zapytał, czy nie lepiej byłoby zainwestować w puste niewykorzystane bu-

dynki niż budować nowe bloki mieszkalne. 

Radny Matysiewicz odpowiedział, że puste budynki, o których mówi Radny Wierzbicki, są to 

prywatne posesje. Dodał, że w Rajgrodzie obecnie nie ma żadnego budynku socjalnego. Dodał, 

iż w jego ocenie tego typu bloki powinny powstać, ponieważ zawsze będą rodziny socjalne.  

Burmistrz zaznaczył, że dyskusje tego typu należy poruszać na komisjach. Dodał, że ten temat 

szczegółowo był omawiany na komisjach. Burmistrz poinformował, że blok”11” jest w stanie 
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tragicznym i ludzie tam mieszkający zasługują na normalne, godne warunki. Dodał, iż są ro-

dziny potrzebujące, które chcą mieszkać w takich mieszkaniach. Dodał, iż trzeba dawać lu-

dziom szansę zamieszkania w gminie. Poinformował, iż w Rajgrodzie również ciężko jest z 

wynajmem mieszkań. Dodał, iż zanim gmina podejmie decyzję o budowaniu mieszkań, dokona 

tzw. badania rynku. Dodał również, iż jest dla niego utrudnieniem tłumaczenie tego samego na 

komisjach i sesji.  

Radny Wierzbicki zapytał, czy gmina jest zobowiązana do tego aby dawać mieszkańcom miesz-

kania. Stwierdził, że każdy pracuje, zarabia i inwestuje w swój dom. 

Radna Gryczan poprosiła o zachowanie rytmu sesji na sesji i odpowiednio komisji na komisji. 

Radna zauważyła, że Radny Wierzbicki nie był obecny na komisjach. Radna dodała, że budow-

nictwo o którym mowa jest komunalne, a nie deweloperskie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że sesja jest prowadzona zgodnie z porządkiem 

obrad. Dodał, że nie jest w stanie przewidzieć zadawanych pytań. Dodał, iż każdy ma prawo 

do zadawania pytań.  

Radny Wierzbicki zapytał na jakiej podstawie jest blokowany w trakcie zadawania pytań na 

sesji. 

Przewodniczący Rady poinformował radnego Wierzbickiego, iż nie jest on blokowany, otrzy-

muje prawo do wypowiedzi.  

Burmistrz zapytał Radnego Wierzbickiego gdzie jest jego ludzka wrażliwość, którą wielokrot-

nie podkreślał, skoro może twierdzić, że w Rajgrodzie nie są potrzebne mieszkania socjalne i 

komunalne, widząc jak wygląda blok „11” i warunki życia w tym bloku. Poinformował o bu-

dynkach komunalnych i komunalnych z możliwością wykupienia mieszkania przez wynajmu-

jącego. Dodał, iż komisje są czasem na rozmowy, pytania i dyskusje. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał fragment statutu Rady Miejskiej dotyczący ograni-

czenia i odebrania głosu radnemu. 

Jacek Piorunek poinformował, że gmina jest zobowiązana do zorganizowania mieszkania dla 

ludzi, którzy spełniają odpowiednie warunki prawne m.in. zła sytuacja majątkowa, niezarad-

ność, choroba, zdarzenia losowe. Dodał, że remont bloku „11” wyniósłby tyle samo co budowa 

nowego budynku przy wsparciu z funduszy zewnętrznych.  

Burmistrz poinformował, że Państwo Polskie daje pieniądze na budowę tego rodzaju mieszkań. 

Dodał, iż nie można przedmiotowo traktować ludzi.  

Radny Karwowski zwrócił się z prośbą do Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej i Miesz-

kaniowej o przepust w 2 miejscach na drodze głównej w Kozłówce oraz o zadbanie o pobocze 

przy drodze Bełda - Ciszewo. Radny Karwowski wspomniał również o złym stanie drogi w 

miejscowości zamieszkania Pana Jacka Piorunka. 
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Radny Wierzbicki przedstawił swój pomysł dotyczący stworzenia łąk kwiatowych w Parku 

Miejskim w Rajgrodzie oraz zamontowania bieżącej wody do podlewania kwiatów. 

Marek Kostrzewski odpowiedział, że woda do podlewania kwiatów musi być dowożona, aby 

miała odpowiednią temperaturę. 

Burmistrz stwierdził, że radny ma doskonały pomysł. 

Radny Wierzbicki zapytał, czy nadwyżkę, która zostanie z budowy ścieżki można przeznaczyć 

na dobudowę chodnika od Gimnazjum aż do Opartowa. 

Burmistrz odpowiedział, że tych pieniędzy jeszcze nie ma. Dodał, że w przyszłości są plany 

dobudowy tego chodnika. 

Sekretarz poinformował, że od 1 kwietnia do 30 września będzie trwał Narodowy Spis Po-

wszechny Ludności i Mieszkań. Dodał, że będzie on przeprowadzany internetowo oraz poprzez 

Rachmistrzów i pracowników urzędu. 

Burmistrz poinformował, że inaczej wygląda praca Burmistrza i Rady na komisjach, a inaczej 

na sesjach. Odczytał fragment ustawy o zadaniach komisji.  

Burmistrz odniósł się do pytania Radnego Matysiewicza dotyczącego oszczędności elektrycz-

nej  na modernizacji oświetlenia. Poinformował o różnicy zużywanego prądu przed moderni-

zacją i po niej. 

Dyrektor ZGKiM Marek Kostrzewski przedstawił informacje o wydatkach i oszczędnościach 

dotyczących energii elektrycznej. . 

Burmistrz poinformował o życzeniach Wielkanocnych otrzymanych przez Gminę. 

Burmistrz poinformował, że złożono wniosek na kolektor w okolicy posesji Państwa Drapczuk 

w Rajgrodzie. 

Głos zabrał Marek Kostrzewski- Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 

w Rajgrodzie. Przedstawił informację dotyczące pracy Zakładu. 

Głos zabrała Joanna Hader- Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Rajgrodzie. Przedsta-

wiła informację dotyczące pracy OPS. 

Głos zabrała Anna Arciszewska- Dyrektor Biblioteki Publicznej w Rajgrodzie. Przedstawiła 

informacje dotyczące pracy Biblioteki. 

Głos zabrała Joanna Maszczyk - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Rydzewie. Przedstawiła in-

formacje dotyczące pracy Szkoły. 

Głos zabrała Maria Fliszewska- Dyrektor Domu Kultury w Rajgrodzie. Przedstawiła informa-

cje dotyczące pracy Domu Kultury. 

Przewodniczący Rady Miejskiej złożył wszystkim życzenia wielkanocne. 
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Ad. 10. Zamknięcie obrad. 

Po wyczerpaniu porządku obrad o godz. 13:15 Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął ob-

rady XXXIII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

 

 

Protokołowała 

Natalia Pogorzelska 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

Marek Bućko 

 

 


